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رویداد

بدهی طرح ترافیک خود را 
صفر کنید

با ارتقای ســایت »تهران من« و افزایش امکانات 
این ســامانه، هر ازچندی دسترسی های جدیدی 
به آن اضافه می شــود. در آخرین تغییر ایجادشده، 
امکان تسویه لحظه ای بدهی عوارض طرح ترافیک 
برای همه کاربران فراهم شده است. به گزارش روابط 
عمومی معاونت حمل ونقل و ترافیک، کاربران برای 
این منظور می توانند با نام کاربری و رمز عبور خود 
به »تهران من« وارد شــوند. در بخش »خودروهای 
تحت پوشش من« درصورت وجود بدهی، رقم آن را 
در مقابل مشخصات خودرو ببینند و با کلیک روی 
گزینه »لیست تردد« مشاهده کنند که بدهی بابت 
تردد در کدام روز)ها( بوده است. سپس در زیر ستون 
وضعیت، در مقابل هر ترددِ ثبت شده که به هر دلیل 
از اعتبار ایشان برداشت نشده و بابت آن بدهی منظور 
شده اســت، عبارت »پرداخت بدهی« را مشاهده 
می کنند که با کلیک روی آن، مبلغ بدهی عوارض از 
حساب فرد برداشت می شود و نهایتا با پرداخت کلیه 

این موارد، رقم بدهی به صفر می رسد. 

 عوارض عبور
 از تونل و بزرگراه های تهران 

در نشست خبری کمیسیون عمران و حمل ونقل 
شورای شهر تهران عنوان شد این نهاد تصمیم گرفته 
عوارض عبور از شهروندان در تونل ها و بزرگراه هایی 
که در تهران ساخته می شــود، گرفته شود. افشین 
حبیــب زاده، رئیس کمیته عمــران به خبرآنلاین 
گفته:   »برای عبور شــهروندان از پروژه های بزرگ 
مقیاس مانند تونل و بزرگراه که در تهران با مشارکت 
بخش خصوصی انجام می شــود، عوارض می تواند 
گرفته شود. این مصوبه شورای شهر در تبصره 17 
لایحه بودجه امسال شهرداری است.« پیش از این 
هم، حناچی معاون شــهرداری تهران اعلام کرده 
بود با موافقت شورای شهر از خودروهای عبوری در 
بزرگراه های تهران عوارض گرفته می شود. با این حال 
هنوز مشخص نیست آیا قرار است در همه بزرگراه ها 
و تونل های تهران از مردم عوارض عبور بگیرند یا فقط 
قرار اســت در تونل ها و بزرگراه های جدیدی مانند 
بزرگراه شهید شوشــتری و تونل شهید متوسلیان  

عوارض دریافت شود.

 حذف پراید بالای ۱۰ سال
 از سرویس مدارس

مدیرعامــل ســازمان مدیریت و نظــارت بر 
تاکسیرانی شــهر تهران، از حذف پراید بالای ۱۰ 
سال از سرویس مدارس در سال تحصیلی ۹8 - ۹7 
خبر داد. به گزارش مشرق، علیرضا قنادان در مراسم 
رونمایی و الصاق نمادین برچسب سرویس مدارس 
شهر تهران گفت: »شــرایط خاص و آموزش های 
ویژه ای برای رانندگان در نظر گرفته شد و تا به امروز 
حدود 15 هزار نفر از این افراد در ســامانه مد نظر 
تقاضا داده اند و صلاحیت آنها در مراحل مختلف در 
دست بررســی قرار دارد که از این تعداد 2 هزار نفر 
رانندگان جدید در بحث سرویس مدارس هستند. 
این افراد 4 ساعت دوره آموزشی دیده اند و قوانین 
و مقررات خاص ســرویس مــدارس و نوع رفتار با 
دانش آموزان برای آنها تشریح شده است.« او گفت: 
»ما در ایــن بخش الزاماتی را بــرای این خودروها 
داشــتیم، به طوری که در سال تحصیلی 98 - 97 
پراید بالای 10 ســال از چرخه سرویس مدارس 

حذف شد.«

 

عبدالله رئیســی، نفــر دوم کنکور 
سراســری در رشــته علوم انسانی، 
برخلاف دیگر نفرات برتــر کنکور که 
برای ورود به دانشــگاه های درجه یک 
دانشگاه  می کنند،  لحظه شماری  کشور 
فرهنگیان زاهدان و رشته معلمی زبان 
عربــی را برای تحصیــل انتخاب کرد. 
بسیاری از کاربران فضای مجازی درباره 
دلیل تصمیم او گمانه زنــی کردند اما 
او به خبرگزاری پانا گفته اســت: »من 
اهل روســتای کله گان واقع در نقطه 
صفر مرزی که از نظر امکانات آموزشی 
وضعیت بســیار بدی دارد، هستم. این 
منطقه از نظر امکانات آموزشی و تعداد 
افراد باســواد وضعیت خوبی ندارد و 
من از مدت ها قبــل تصمیم گرفتم که با 
انتخاب رشــته معلمی به همشهریان 
و اهالی روســتایی کــه در آن به دنیا 

آمده ام، کمک کنم.« 

چرا نفر دوم کنکور سراسری می خواهد معلم شود؟ 

گزارش تصویری

نگرانی از فعال شدن قله دماوند
نه فقط از وقتی که سروکله بخارات مشــکوک آتشفشان دماوند پیدا شد که خیلی 
قبل تر از آن دانشمندان درباره احتمال فوران مجدد این دیو سپید خوابیده احتمالاتی 
مطرح می کردند، اما دود و دم های اخیر فعالیت های علمــی را که اطراف کوه دماوند 
صورت می گیرد، رســانه ای تر کرده است. براساس مطالعات محققان در صورت فوران 
آتشفشان دماوند شهرهایی که تا حتی صدها کیلومتر از این آتشفشان دور هستند، از 
فوران های آن در امان نخواهند ماند؛ گفته می شود که به همین دلیل هم »رفتارسنجی 

دماوند« با ایجاد ۱۰ ایستگاه لرزه نگاری در دستور کار محققان قرار گرفته است.
جلیل قلم قاش، محقق حوزه آتشفشان دیروز در نشست ویژه ریسک آتشفشان دماوند 
با بیان این که متاسفانه هرازچندگاهی شایعه ای درخصوص فعال شدن آتشفشان دماوند 
مطرح می شود، گفت: »چه آنهایی که فعال شــدن این آتشفشان را رد می کنند و چه 
آنهایی که می گویند این آتشفشان فعال شده است، صحیح نمی گویند و این نظرات تنها 

براساس احساسات بیان می شود، چراکه ما داده های دقیقی از این آتشفشان نداریم.«
او با اشــاره به فعالیت فوران این آتشفشــان گفت: »براســاس مطالعات انجام شده 
جوان ترین فعالیت دماوند در دامنه غربی مربوط به ۷۳۰۰ ســال قبل بوده، ولی در این 
مطالعات ادعا نشده که شــواهدی از جوان ترین فوران یافت شده است. البته داده های 
 شــاهنامه نشــان می دهد که در یک هزار سال گذشته این آتشفشــان فعالیت هایی

 داشته است.«
این محقق حوزه آتشفشان با تاکید بر این که مخزن ماگمایی در عمق آتشفشان دماوند 
وجود دارد، گفت: »مطالعاتی که بر روی این قله انجام گرفته، نشان از سه فوران دارد که 
در ۲۵ هزار سال قبل رخ داده، همچنین این مطالعات یادآور می شود که فوران های آینده 

این آتشفشان بزرگتر خواهد بود.«
عضو هیأت علمی پژوهشکده علوم زمین با تاکید بر این که براساس این شواهد ایجاد 
مرکز مونیتورینگ دماوند پیشنهاد می شــود، ادامه داد: »زمانی که از فوران آتشفشان 
دماوند صحبت به میان می آید، تصور مســئولان خروج گازهای گوگردی از آن است، 
درحالی که نگرانی اصلی ما کنده شدن قله دماوند است. در چنین شرایطی شهرهایی که 
تا صدها کیلومتر از آتشفشان دماوند دور هستند نیز از این فوران در امان نخواهند بود، از 

این رو باید دماوند مانند بیماری مورد بررسی قرار گیرد.«
محقق پژوهشکده علوم زمین با بیان این که در  سال ۸۱ طرح پایش دماوند از سوی 
سازمان زمین شناسی مطرح شد، گفت:  »ما در گام نخست این مطالعات اقدام به پایش 
چشمه های آب گرم این منطقه کردیم که به دلیل کمبود اعتبارات این مطالعات متوقف 
شد. ما در این طرح که با عنوان طرح رفتارسنجی دماوند پیشنهاد شد، اعلام کردیم که 
برای مطالعه این آتشفشان نیاز است یک ایستگاه اصلی در منطقه ابراء در بخش لاریجان 

ایجاد شود که قرار است با همکاری استانداری مازندران انجام شود.«
وی ایجاد حداقل هشت تا ۱۰ ایستگاه لرزه نگاری و GPS را از دیگر بخش های این 
مطالعات نام برد و گفت: »برای ایجاد این ایستگاه، محل هایی در نظر گرفته شده است که 

نخستین ایستگاه در روستای ناندل راه اندازی می شود.«
او اعتبارات ایجاد مرکز پایش دماوند را ۵.۸ میلیارد تومان اعلام کرد و گفت: »تاکنون 

کمتر از ۱۰۰ میلیون تومان آن محقق شده است.«

تازه

تابستان  ســال 95 بود که »احیای تعطیلات زمستانی 
مدارس« از سوی ســازمان محیط زیست پیشنهاد شد و 
معصومه ابتکار در آن زمان گفت که تعطیلات 2هفته اي، 
3هفته اي و حتي یك ماهه هم پیشــنهاد شــده است. 
حرف های ابتکار در آن زمان موضوعی را برجســته کرد 
 که پیش از آن هم بارها خبرســاز شــده، اما به نتیجه ای

 نرسیده بود. 
مخالفان و موافقان این طرح در ســال های گذشــته و 
خصوصا در زمان نزدیکی به شروع مدارس به صف شده اند 
و از خوبی ها و بدی های این طرح گفته اند، اما هیچ کدام از 
این اظهارنظرها تاکنون به راهکاری عملیاتی نرسیده است. 
حالا ســیدمحمد بطحایی، وزیر آموزش وپرورش در 
جدیدترین اظهاراتش و در روزهای اخیر گفته که امیدوار 

است امسال تعطیلات زمستانی عملیاتی شود.
 »آن چه الان درحال مطالعه آن هســتیم، حدود 5 یا 6 
روز تعطیلی است و پیش نویس اولیه را این طور نوشته ایم 
که مثلا 5 یا 6 روز که پنجشــنبه و جمعه را نیز شــامل 
می شود و به یک هفته تعطیلی می رسد، اجرایی کنیم. به 
نظر ما این میزان از نظر تربیتی آثار مثبتی هم برای بچه ها 
دارد، ضمن این که این تعطیلات بــا ایام آلودگی هوا هم 

مقارن خواهد بود.«
او همچنین گفته این میزان تعطیلات را نمی توان برای 
همه نقاط گرمسیر و سردسیر کشور در نظر گرفت و بحث 
مهم این است که جایگزین این تعطیلات و خود تعطیلات 
در استان های مختلف و متناسب با استان ها انعطاف داشته 
باشد. »موضوع تعطیلات زمستانی ظرف یک ماه آینده 

باید به یک نتیجه مشخص برسد و امسال اجرا شود.« 
بطحایی درخصوص نیاز این طرح به مصوبه مجلس هم 
گفته یک گزینه این است که این طرح به مصوبه مجلس 
نیاز ندارد و شوراهای آموزش وپرورش استان ها این اجازه 
و اختیار را دارند، ولی باید با مجلس هم مشــورت کنیم و 
اگر نمایندگان اصرار داشته باشند، با تصویب قانون گذار 

تعطیلات زمستانی را  اجرایی می کنیم. 

پیش از این هم مهدی نویدادهم، دبیرکل شــورایعالی 
آموزش وپرورش گفته بود تنها به شرط آغاز  سال تحصیلی 
از شهریورماه با تعطیلات 5 روزه مدارس در فصل زمستان 
موافقت می کنیم و این درحالی اســت که در هفته آخر 
شهریور به سر می بریم و هیچ کدام از مدارس باز نشده اند 
و قرار است به رسم معمول هر ساله اول مهر ماه باز شوند. 
از ســوی دیگر مخالفان این طرح همچنان بر ســر آرای 
خود هستند. یکی از آنها سیدحمایت میرزاده، سخنگوی 
کمیسیون آموزش مجلس است. از نظر او تعطیلی مدارس 
نمی تواند دانش آموزان را از آلودگی هوا مصون دارد و اکثر 
خانواده ها به دلیل شــاغل بودن در نگهداری فرزندانشان 
دچار مشکل خواهند شد؛ بنابراین تعطیل کردن مدارس 
در زمستان خانواده ها را متوجه هزینه های بسیار مادی و 

معنوی   می کند. 
»تعطیلات رسمی زمســتانی مدارس زمانی در کشور 
جواب خواهــد داد که دانش آمــوزان در روزهای دیگر به 
انحای مختلف همچون آلودگی هــوا و بارش برف و باران 
تعطیل نشوند و حتی اگر  سال تحصیلی دو هفته یا یک 
ماه زودتر آغاز شــود، بــاز هم نمی توان بــرای این مهم 
تصمیم گیری کرد، چراکه هیچ نقشه ای از شرایط جوی و 

زیست محیطی در زمستان پیش رو نداریم.« 

احيای تعطيلات زمستانی مدارس همچنان در کش وقوس 
اجرایی شدن به سر می برد

تعطیلات بی سرانجام

 نخستین شب مراسم عزاداری حضرت سیدالشهدا علیه السلام، با حضور هزاران نفر از 
مردم عزادار، جمعی از مسئولان و رهبر معظم انقلاب اسلامی در حسینیه امام خمینی )ره( 

برگزار شد. )خبرآنلاین(

 سیدمجید حسینی کوهنورد جوان 
آملی پس از صعود یک روزه به قله 5 
هزار و ۶10 متری دماوند پرچم امام 
حسین)ع( را در بام ایران به اهتزاز 
 درآورد .
)شهروند(

  اهالی روستای کوهستان شهرستان بهشهر در استان مازندران در دهه اول محرم هر 
شب آیینی به نام مجمع پلا )مجمع پلو( برگزار می کنند. در این مراسم، مردم به صورت 
داوطلبانه غذا می پزند و با مجمع )همان مجمعه یا سینی های بزرگ( به حسینیه می برند تا 

میزبان عزاداران باشند. )خبرآنلاین(

باوجود وعده تامین اجتماعی همچنان 
تصویر ابن سینا به جلد دفترچه های 
 این بیمه برنگشته است.
 )جماران نیوز(

دار
هش

داد
برروی
خ

جرا
ما
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سخنگوی وزارت امور خارجه کشورمان گفت: »من با برخی از اظهارنظرها که در رسانه ها در این زمینه منتشر شده، 
خیلی موافق نیستم. ما با فدراسیون روسیه در حوزه های مختلف ازجمله انرژی تعامل و همکاری داریم.«   بهرام قاسمی 
با بیان این که همکاری های ایران و روسیه در حوزه های مختلف در جریان است و دو کشور در زمینه های مختلف ازجمله 
انرژی با یکدیگر گفت وگوها و مشورت های مســتمری دارند، ادامه داد: در این تماس ها دیدگاه های طرفین شنیده 
می شود و همکاری های لازم نیز صورت می گیرد. من در حال حاضر نمی توانم به تحلیل هایی که شما اشاره کردید، ورود 

پیدا کنم یا این تعبیر را به کار ببرم که اقدام روسیه اقدامی علیه ایران و در راستای تصاحب بازار ایران است.«

روسیه به 
دنبال تصاحب 

بازار ایران 
نیست
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در هـر بار تمریـن پناهگيری، 
در محل هـای امـن پناهگيری 
کنيـد تا انجـام ایـن عمل در 
زمـان وقـوع زلزلـه، نيـاز به 

صرف وقت نداشـته باشـد.

آن چه الان درحال مطالعه آن هستیم، حدود 
5 یا 6 روز تعطیلی است و پیش نویس اولیه 
را این طور نوشته ایم که مثلا 5 یا 6 روز که 

پنجشنبه و جمعه را نیز شامل می شود و به یک 
هفته تعطیلی می رسد، اجرایی کنیم.

ند
رو

شه
 / 

نی
س

ی ح
هد

: م
س

عک
  


